



FOR IMMEDIATE RELEASE

Rideau Canoe Club to Host 2026 Canoe Kayak Canada Sprint National Championships in Ottawa

Club kicks off summer of sport with community open day on May 9

Ottawa, ON (April 28, 2026) — Canoe Kayak Canada and the Rideau Canoe Club are proud to announce that they will host the 2026 Canoe Kayak Canada Sprint National Championships in Ottawa, Ontario, taking place August 25–29, 2026. The Canadian Masters National Championships (CanMas) will follow on August 30, 2026.

The event will welcome athletes, coaches, officials, and spectators from across Canada, representing many disciplines of sprint paddling, including youth, senior, masters, paracanoe, and PaddleAll racing. The Canoe Kayak Canada Sprint National Championships and CanMas are the largest domestic events on the Canadian competitive paddling calendar and a cornerstone celebration of high-performance sport, community, and inclusion.

"Canoe Kayak Canada is proud to bring the 2026 Sprint National Championships to Ottawa in partnership with the Rideau Canoe Club," said Casey Wade, CEO of Canoe Kayak Canada. "This event represents the very best of our sport, from emerging young athletes to experienced competitors, and reflects our commitment to excellence, inclusion, and community. We look forward to welcoming participants and spectators from across the country for an unforgettable week of racing and connection on the water."

The 2026 Canoe Kayak Canada Sprint National Championships are supported by Ottawa Tourism, whose support helps showcase Ottawa as a premier destination for major sporting events, and the Government of Ontario through the Ontario Sport Hosting Program, which assists communities in hosting national and international sport events.

"Ottawa Tourism welcomes the athletes, families and supporters to Canada's capital for the National Championships," said Michael Crockatt, President & CEO of Ottawa Tourism. "Events like this one strengthen our visitor economy, showcase our city as a setting for sport events of all sorts and a legacy of dedication and excellence in our local community. We look forward to hosting a memorable championship experience for everyone joining us in Ottawa."

Beyond competition, the championships aim to create unforgettable moments for athletes and spectators alike, while highlighting Ottawa's waterways, paddling heritage, and vibrant sport community.

Before the competition begins in August, the Rideau Canoe Club invites Ottawa residents to come experience the sport first-hand at a free community event, "Road to Nationals 2026" on Saturday, May 9, 2026, from 11:00am to 1:00 PM at Mooney's Bay.

This event is an open-door, afternoon BBQ for neighbours, community members, alumni, and supporters. Guests will have the chance to get on the water and try a C-15 and other paddling boats alongside club athletes and volunteers. The event is open to all, no experience necessary.

"The Rideau Canoe Club has been part of Ottawa since 1902, but it's one of this city's best kept sporting secrets," said Marielle Hawkes, Chair of the Host Organizing Committee. "We want to change that. Ottawans have access to one of the best sprint canoe and kayak clubs in the country, right in Mooney's Bay and we want more people to know about it. Hosting Nationals is a great opportunity to introduce sprint paddling to a wider Ottawa audience, and May 9 is the first step. Come try a boat! See what this sport is all about."

More information including schedules, volunteer opportunities, and event updates will be shared via the event website at sprintnationals.canoe kayak.ca and social channels in the coming months.

-30-

About the Rideau Canoe Club

The Rideau Canoe Club (RCC) is one of Canada's leading sprint canoe and kayak clubs, dedicated to promoting inclusive, community-focused paddling for athletes of all ages and abilities. Located on the Rideau River in Ottawa, the RCC is committed to growing the sport through recreation, skill development, competitive opportunities, and accessible pathways.

The Rideau Canoe Club continues to champion the belief that paddling is for everyone; from first-time participants to national and international competitors.

About Canoe Kayak Canada

Canoe Kayak Canada (CKC) is the national governing body for competitive paddling in Canada, one of Canada's top performing summer sports with a total of 29 Olympic and Paralympic medals, and a leader in the Paralympic movement. Canoe Kayak Canada is a member-based organization that includes an intricate network of clubs as well as provincial, territorial and divisional paddling associations. Elite National Team athletes proudly represent Canada at various competitions around the globe – most notably the Olympic Games, Paralympic Games, Pan American Games, ICF World Cups as well as Junior, Under 23 and Senior World Championships. Follow Canoe Kayak Canada on Twitter, Facebook, Instagram and YouTube.

For more information:

Marielle Hawkes
Chair, Host Organizing Committee - 2026 CKC Sprint National Championships
nationals@rideaucanoecub.ca

Emmalee Nother
Communications Manager - Canoe Kayak Canada
enother@canoe kayak.ca

Le Club de canoë Rideau accueillera les Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada à Ottawa

Le club lance sa saison sportive estivale avec une journée portes ouvertes le 9 mai

Ottawa (Ontario), le 28 avril 2026 — Canoe Kayak Canada et le Club de canoë Rideau sont fiers d'annoncer qu'ils accueilleront les Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada à Ottawa (Ontario), du 25 au 29 août 2026. Les Championnats canadiens des maîtres (CanMas) suivront le 30 août 2026.

L'événement accueillera des athlètes, des entraîneurs, des officiels et des spectateurs de partout au Canada, représentant de nombreuses disciplines de canoë-kayak de vitesse, notamment les catégories jeunes, seniors, maîtres, paracanoë et PaddleAll. Les Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada et les CanMas sont les plus importants événements nationaux du calendrier canadien de compétition de canoë-kayak et une célébration phare du sport de haut niveau, de la communauté et de l'inclusion.

« Canoe Kayak Canada est fier de présenter les Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada à Ottawa en partenariat avec le Club de canoë Rideau », a déclaré Casey Wade, chef de la direction de Canoë-kayak Canada. « Cet événement représente l'excellence de notre sport, des jeunes athlètes prometteurs aux compétiteurs chevronnés, et témoigne de notre engagement envers l'excellence, l'inclusion et la communauté. Nous avons hâte d'accueillir les participants et les spectateurs de partout au pays pour une semaine inoubliable de compétitions et de partage sur l'eau. »

Les Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada sont appuyés par Tourisme Ottawa, dont le soutien contribue à faire d'Ottawa une destination de choix pour les grands événements sportifs, et par le gouvernement de l'Ontario par l'entremise du Programme ontarien d'accueil d'événements sportifs, qui aide les collectivités à accueillir des événements sportifs nationaux et internationaux.

« Tourisme Ottawa souhaite la bienvenue aux athlètes, à leurs familles et à leurs supporters dans la capitale du Canada pour les Championnats nationaux », a déclaré Michael Crockatt, président-directeur général de Tourisme Ottawa. « Des événements comme celui-ci dynamisent notre économie touristique, mettent en valeur notre ville comme lieu de prédilection pour les événements sportifs de toutes sortes et témoignent de l'engagement et de l'excellence de notre communauté. Nous avons hâte d'offrir une expérience mémorable à tous ceux qui se joindront à nous à Ottawa. »

Au-delà de la compétition, les championnats visent à créer des moments inoubliables pour les athlètes et les spectateurs, tout en mettant en lumière les voies navigables d'Ottawa, son patrimoine en matière de canoë-kayak et sa communauté sportive dynamique.

Avant le début de la compétition en août, le Club de canoë Rideau invite les résidents d'Ottawa à découvrir ce sport lors d'un événement communautaire gratuit, « En route pour les Championnats nationaux 2026 », le samedi 9 mai 2026, de 11 h à 13 h, à la baie Mooney.

Cet événement est un barbecue convivial et ouvert à tous, en après-midi, pour les voisins, les membres de la communauté, les anciens et les supporters. Les participants auront l'occasion de se mettre à l'eau et d'essayer un C-15 et d'autres embarcations en compagnie des athlètes et des bénévoles du club. L'événement est ouvert à tous, aucune expérience n'est requise.

« Le Club de canoë Rideau fait partie intégrante d'Ottawa depuis 1902, mais il demeure l'un des secrets sportifs les mieux gardés de la ville », a déclaré Marielle Hawkes, présidente du comité organisateur. « Nous voulons changer cela. Les Ottaviens ont accès à l'un des meilleurs clubs de canoë-kayak de vitesse au pays, situé à Mooney's Bay, et nous souhaitons le faire connaître davantage. Organiser les Championnats nationaux est une excellente occasion de faire découvrir le canoë-kayak de vitesse à un public plus large à Ottawa, et le 9 mai marque la première étape. Venez essayer une embarcation ! Découvrez ce sport ! »

Plus d'informations, notamment les horaires, les possibilités de bénévolat et les mises à jour concernant l'événement, seront diffusées sur le site Web de l'événement à sprintnationals.canoekayak.ca et sur les réseaux sociaux au cours des prochains mois.

-30-

À propos du Club de canoë Rideau

Le Club de canoë Rideau (CCR) est l'un des plus importants clubs de canoë-kayak de vitesse au Canada. Il se consacre à la promotion d'une pratique inclusive et communautaire du canoë-kayak pour les athlètes de tous âges et de tous niveaux. Situé sur la rivière Rideau à Ottawa, le CCR s'engage à développer ce sport par le biais d'activités récréatives, du perfectionnement des compétences, de compétitions et de parcours accessibles.

Le Club de canoë Rideau continue de défendre l'idée que le canoë-kayak est accessible à tous, des débutants aux compétiteurs nationaux et internationaux.

À propos de Canoë-Kayak Canada

Canoë-Kayak Canada (CKC) est l'organisme national régissant le canoë-kayak de compétition au Canada. Ce sport d'été, parmi les plus performants au pays, a remporté 29 médailles olympiques et paralympiques et est un chef de file du mouvement paralympique. Canoë-Kayak Canada est une organisation à but non lucratif qui regroupe un vaste réseau de clubs ainsi que des associations provinciales, territoriales et divisionnaires de canoë-kayak. Les athlètes de l'équipe nationale d'élite représentent fièrement le Canada lors de diverses compétitions à travers le monde, notamment les Jeux olympiques, les Jeux paralympiques, les Jeux panaméricains, les Coupes du monde de la FIC ainsi que les Championnats du monde juniors, des moins de 23 ans et seniors. Suivez Canoe Kayak Canada sur Twitter, Facebook, Instagram et YouTube.

Pour plus d'information :

Marielle Hawkes

Présidente du comité organisateur – Championnats nationaux de canoë-kayak de vitesse 2026
du CCK

nationals@rideaucanoecub.ca

Emmalee Nother

Gestionnaire des communications – Canoe Kayak Canada

enother@canoekayak.ca